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Till Idrottsnämnden 

Förslag till åtgärder för att Grimsta idrottsplats skall kunna 
godkännas för allsvenskt fotbollsspel 

 
FÖRSLAG TILL BESLUT 
 
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar att 
 
1. godkänna redovisningen, 
 
2. ge förvaltningen i uppdrag att omgående påbörja erforderliga 

arbeten på Grimsta idrottsplats så att arenan kan godkännas 
för allsvenskt fotbollsspel, 

 
3.  godkänner att förvaltningen får omdisponera 8 mnkr från 

konstgräsanslaget avseende Hjorthagens idrottsplats till 
erforderliga åtgärder på Grimsta idrottsplats,  

 
4. godkänner att förvaltningen får använda 10 mnkr som 

förvaltningen erhållit som kompensation för 
bostadsexploatering på Mariehälls bollplan till erforderliga 
åtgärder på Grimsta idrottsplats, 

 
5.  godkänner att förvaltningschefen har rätt att i förekommande 

fall godkänna upphandlingar över 5 men högst 7 mnkr 
avseende erforderliga åtgärder på Grimsta idrottsplats, 

 
6. skrivelsen från Per Ankersjö m.fl. (c) i Stockholms stadshus 

angående IF Brommapojkarnas arenasituation med 
föreliggande tjänsteutlåtande anses vara besvarad. 
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Kjell Karlsson 
 
 
 
   Åke Roxberger 
 
 
SAMMANFATTNING 
 
Stockholm fick under hösten 2006 sitt tredje allsvenska fotbollslag då IF 
Brommapojkarna gick upp i allsvenskan. Detta innebär bland annat att en 
upprustning och modernisering av Grimsta idrottsplats är nödvändig för 
att arenan skall kunna godkännas av Svenska Fotbollförbundet för 
allsvenskt fotbollsspel inför den kommande säsongen 2007.  
 
Förvaltningen och IF Brommapojkarna har haft möte med representanter 
för Svenska Fotbollförbundet, polisen, räddningstjänsten m.fl. Vid detta 
möte framkom att som ett minimikrav för att godkänna Grimsta 
idrottsplats som en allsvensk fotbollsarena måste ett antal större åtgärder 
vidtagas. Bland annat måste planbelysningen och el-kapaciteten 
förstärkas, spelplanen måste utökas till regelrätta spelmått, en utökning av 
publikkapaciteten erfordras och ändamålsenliga utrymmen för media 
måste tillskapas. 
 
Förvaltningen uppskattar kostnaden för nödvändiga åtgärder till c:a 18 
mnkr. I förvaltningens investeringsprogram för 2007 finns inga medel 
upptagna för en upprustning och modernisering av Grimsta idrottsplats. 
För att finansiera åtgärderna, föreslår förvaltningen att idrottsnämnden 
godkänner att 8 mnkr som är avsatta för anläggande av en 11 – manna 
konstgräsfotbollsplan på Hjorthagens idrottsplats och att 10 mnkr från de 
exploateringsmedel som förvaltningen erhållit för bostadsbyggnation på 
Mariehälls bollplan omfördelas till upprustningen av Grimsta idrottsplats.  
 
Förvaltningen föreslår att idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
omgående påbörja förberedelserna för de nödvändiga 
upprustningsåtgärderna på Grimsta idrottsplats.  
 
Då föreliggande projekt är starkt tidspressat föreslår förvaltningen att 
nämnden ger förvaltningschefen rätt att i förekommande fall godkänna 
upphandlingar överstigande 5 men högst 7 mnkr. Förvaltningschefens 
attesträtt uppgår enligt gällande delegationsordning till 5 mnkr.  
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UTLÅTANDE 
 
Ärendets beredning 
 
Ärendet har beretts av planeringsavdelningen. 
 
Bakgrund 
 
Under hösten 2006 fick Stockholm sitt tredje allsvenska fotbollslag då IF 
Brommapojkarna gick upp i allsvenskan. Detta innebär bland annat att en 
upprustning och modernisering av IF Brommapojkarnas hemmaarena 
Grimsta idrottsplats är nödvändig för att arenan skall kunna godkännas av 
Svenska Fotbollförbundet för allsvenskt fotbollsspel inför den kommande 
säsongen 2007.  
 
Förvaltningen och föreningen träffades tidigt i höstas och förde inledande 
diskussioner om hur Grimsta idrottsplats skulle behöva rustas och 
moderniseras inför allsvenskt spel. Parterna är överens om att IF 
Brommapojkarna inte kan använda Grimsta idrottsplats för derbymatcher 
och övriga högriskmatcher. Målsättningen är att arenan skall upprustas så 
att Svenska Fotbollförbundet kan godkänna den för övriga allsvenska 
fotbollsmatcher och för framtida elitfotbollsspel.  
 
Grimsta idrottsplats är belägen vid Gulddragargränd inom stadsdelen 
Grimsta. Se även bilaga 1. Idrottsplatsen innehåller förutom en 11 – 
manna naturgräsfotbollsplan med en permanent sittplatsläktare delvis 
under tak, två permanenta ståplatsläktare, en 11 – manna grusfotbollsplan, 
ishall och en omklädnings- och personalbyggnad. På Grimstafältet i 
anslutning till idrottsplatsen finns en nyanlagd 11 – manna 
konstgräsfotbollsplan. IF Brommapojkarna har under lång tid använt 
idrottsplatsen som sin hemmaarena. Under mitten av 1990-talet uppförde 
föreningen i samarbete med förvaltningen ett klubbhus inom 
idrottsplatsen. 
 
Förvaltningen och föreningen har haft möte med representanter för 
Svenska Fotbollförbundet, polisen, räddningstjänsten m.fl. 
 
Vid detta möte framkom att ett minimikrav för att godkänna Grimsta 
idrottsplats som en allsvensk fotbollsarena är följande större åtgärder 
nödvändiga att vidtagas: 
 
• Ny planbelysning på minst 800 lux inklusive förstärkning av el-

kapaciteten för hela arenan samt uppsättning av övervakningskameror 
och ny ljudanläggning 
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• Utökning av spelplanen till regelrätta spelmått, 65 x 105 meter samt 
diverse erforderliga markarbeten   

• En utökning av publikkapaciteten till totalt c:a 7 – 8.000 åskådare samt 
upprustning av befintlig huvudläktare 

• Upprustning och utökning av befintliga allmänhetens toaletter 
inklusive iordningställande av två toaletter för rörelsehindrade 

• Erforderliga utrymmen och teknisk utrustning för media inklusive två 
nya kameraplattformar 

• Utökning av antalet allmänna toaletter  
• Flera försäljningsställen 
• Utökning av antalet publikentréer som även skall fungera som 

nödutgångar 
• Utökning av antalet parkeringsplatser 
 
Förvaltningen uppskattar kostnaden för ovan nämnda åtgärder till c:a 18 
mnkr, varav el-arbetena beräknas till c:a 5 – 6 mnkr.  
 
Utöver investeringskostnaderna tillkommer kostnader för mobila 
läktarsystem och toaletter till en uppskattad kostnad om 8 – 900 tkr. Dessa 
kostnader inarbetas i det kommande evenemangsavtalet mellan 
förvaltningen och IF Brommapojkarna. 
 
En skrivelse, daterad 2006-11-27, från Per Ankersjö m.fl. (c) angående IF 
Brommapojkarnas arenasituation har inkommit till idrottsnämnden. 
Skrivelsen bifogas, bilaga 2.  
 
Förvaltningens synpunkter 
 
Förvaltningen ser det som välkommet med en upprustning och 
modernisering av Grimsta idrottsplats. Senaste upprustningsåtgärden som 
genomfördes var i mitten av 1980-talet. Idrottsplatsen/föreningen har 
under de senaste åren erhållit dispens från Svenska Fotbollförbundet för 
spel i Superettan. Dispensen avser spelplanens mått och planbelysningen. 
 
Förvaltningen bedömer att trots den korta tid som återstår innan 2007 års 
allsvenska fotbollssäsong påbörjas i april att större delen av ovan nämnda 
åtgärder hinner göras. Detta förutsätter dock att förvaltningen erhåller 
erforderliga bygglov inom rimlig tid och att tillgången till de 
utförarkompetenser som erfordras finns tillgängliga.  
 
Förvaltningen anser att flera av åtgärder som t.ex. förstärkning av 
planbelysningen, breddningen av spelplanen, upprustning av allmänhetens 
toaletter som nödvändiga och att dessa är en god investering även i den 
framtida användningen av idrottsplatsen.  
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Förvaltningen anser dock att önskemålen om fler åskådarplatser, 
allmänhetens toaletter, försäljningsställen under 2007 får lösas med mobila 
enheter. Svenska Fotbollförbundet är informerat om detta och har i 
huvudsak inget att erinra. Förvaltningen har i layouten av Grimsta 
idrottsplats haft Bårsta idrottsplats i Södertälje som mall. När IF Assyriska 
spelade sin allsvenska säsong där 2005 löstes flertalet av 
publikfaciliteterna med mobila enheter. 
 
Förvaltningen bedömer att en utökning av antalet entréer inklusive 
nödutgångar är möjliga med placering mot parkområdet i norr. 
Förvaltningen har i kontakter med markkontoret erhållit tillstånd att 
genomföra dessa åtgärder.  
 
Förvaltningen föreslår att befintlig grusfotbollsplan under evenemangen 
får användas som tillfällig parkeringsplats. Förvaltningen bedömer att c:a 
300 bilar inryms på bollplanen.  
 
I förvaltningens investeringsprogram för 2007 finns inga medel upptagna 
för en upprustning och modernisering av Grimsta idrottsplats. För att 
finansiera här föreslagna åtgärder, som uppskattats till 18 mnkr, föreslår 
förvaltningen att 8 mnkr (ur det så kallade 124-miljonersprogrammet 
avseende konstgräs) som är avsatta för anläggande av en 11 – manna 
konstgräsfotbollsplan på Hjorthagens idrottsplats omdisponeras till ovan 
erforderliga upprustningsåtgärder på Grimsta idrottsplats. Förvaltningen 
har planerat att påbörja arbetena med anläggande av konstgräs (inklusive 
planvärme) på Hjorthagens idrottsplats under våren och med ett 
färdigställande under hösten 2007. Under november 2006 har 
förvaltningen fått information från Fortum att de inte kan leverera någon 
fjärrvärme till idrottsplatsen förrän tidigast 2008. Med anledning av detta 
föreslår förvaltningen att de planerade åtgärderna på Hjorthagens 
idrottsplats senareläggs.  
 
Vidare föreslår förvaltningen att resterande 10 mnkr finansieras genom att 
omdisponera de exploateringsmedel som förvaltningen erhållit för 
bostadsbyggnation på Mariehälls bollplan, belägen inom Bromma 
stadsdelsförvaltning. Dessa medel var planerade att användas till en 
utbyggnad av Vinsta bollplan. Eftersom IF Brommapojkarna är de största 
nyttjarna av Mariehälls bollplan anser förvaltningen att berörda 
exploateringsmedel kan omfördelas till Grimsta idrottsplats för att där 
komma föreningen tillgodo. Förvaltningen föreslår att de planerade 
åtgärderna på Vinsta bollplan senareläggs.  
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Förvaltningen föreslår att idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
omgående påbörja förberedelserna för de nödvändiga 
upprustningsåtgärderna på Grimsta idrottsplats.  
 
Då föreliggande projekt är starkt tidspressat föreslår förvaltningen att 
nämnden ger förvaltningschefen rätt att i förekommande fall godkänna 
upphandlingar överstigande 5 men högst 7 mnkr. Förvaltningschefens 
attesträtt uppgår enligt gällande delegationsordning till 5 mnkr.  
 
 
SLUT 
 
Bilagor: 
 
Bilaga 1, Situationsplan över Grimsta idrottsplats 
 
Bilaga 2, Skrivelse från Per Ankersjö m.fl. (c) i Stockholms stadshus 

angående IF Brommapojkarnas arenasituation 
 


